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Forsiden:
1 Skive og Omegns Firma Idræt ar
rangerede man for tredie gang en 
familiedag i samarbejde med han
dicapidrætten i Skive. 200 børn og 
voksne mødte op, og i Skive er de 
to foreninger enige om, at der nu 
er skabt en tradition.
Foto. Alice Rasmussen.

Hvor går idrætten hen?
Et tilbagevendende spørgsmål, som vi ofte stiller os selv og vor omverden er: 

Hvordan bliver fremtiden - hvor går vi hen? Den som kunne give et svar, ville 
være rig og berømt. Heldigvis er der ikke nogen som evner dette, for det er ikke 

sikkert, at fremtiden lige er som vi ønsker den. Fordi vi ikke kan spå, er vi ofte nødt 
til at satse. Nogle gange er vi heldige og andre ikke. Men en satsning skal der gøres, 
og det er hvad vi gør i idrætten.

Inden denne satsning foregår, er homo sapiens således indrettet, at vi søger at sikre 
os så godt vi kan, således at vore satsninger ikke kommer til at slå fejl. Også i idrætten 
er man nødt til at se sig omkring og iagttage hvorledes omgivelserne og samfundet ud
vikler sig.

Vort samfund er i en rivende udvikling og ændres på godt og ondt. Lige meget hvor 
vi vender blikket hen, ser vi forandringerne. Flere bliver ældre, aldrig har vi haft så 
mange arbejdsledige, befolkningstallet stiger og der kommer mere fritid. Det sam
fundsbillede, som mange af os er vokset op med er ændret, og mange er frustrerede 
over denne tilstand.

Vi aner ikke hvordan vi skal behandle tiden!

Her er det at idrætten skal “på banen”. Her er det at vi, i idrætten, er tvunget til at 
ændre opfattelse af hvordan de fremtidige brugere af idræt skal behandles. Ellers går 
det som vi allerede har set i flere organisationer. Medlemsflugt - fordi udbudet af id
rætstilbud ikke passer ind i brugerens dagligdag.

DFIF er med! Vi satser fordi vi tror, at fremtidens idræt ikke er en discountvare der 
bare rives ned fra hylden, til brug fra 18.00 til 22.00.
DFIF satser økonomisk. Midlerne anvendes i høj grad til at motivere ledere i forbun
det, til at tænke og handle anderledes i forhold til det gammelkendte idrætsbillede. 
Forbundets Aktivitetsudvalg er “manden med pengeposen” der fordeler de mange mid
ler, til alle de aktiviteter som skyder op lokalt. Vel at mærke aktiviteter, hvor det kre
ative går hånd i hånd med idræt og motion, og hvor tilbudet om motion ikke kun er 
for “de få udvalgte”, men for alle som har lyst og brug for at dyrke idræt.

Derfor er det trist, at der endnu indenfor forbundet findes folk, som ikke synes at vi 
skal satse på en fremtid, hvor vi får mere tid til at dyrke idræt sammen med familien, 
og hvor idrætten ikke er en stræben efter altid at blive den bedste. Familieidræt, Idræt 
om Dagen og Ældreidræt er eksponenter for denne fremtid. Det er store begreber at 
tumle med, også for Aktivitetsudvalget, men med en fælles indsats, vil det en dag lyk
kes at få sat ord på og opbygget “regler” for, hvordan vi skal tackle disse områder.

Jeg vil slutte med at udtrykke tilfredshed med, at forbundet og styrelsen stadig er pa
rate til at satse, og jeg håber, at den interesse som der heldigvis mange steder i for
bundet er for at fremme disse “alternative” områder, vil gribe om sig så vi (DFIF) en 
dag står som et idrætsforbund der ved hvad vi skal bruge fremtiden til.

Jørgen Pilegaard 
DFIF’s aktivitetsudvalg.
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Idr
Tipsmidlerne skol i højere 
grad sendes direkte ud 
til idrætsforeningerne. 
Idrættens Fællesråd fore
slår, at en driftsgaranti
fond skal bringe idræts- 
byggeriet ud a f det 
nuværende dødvande.

Foto. Niels Nyholm.

A f John Thrane

Idrættens Fællesråd foreslår 
oprettelsen af en fælles pulje 
på 150 mio. kr., der skal gå di
rekte til fremme af det lokale 
idrætsliv. Det kom frem i for
manden for Danmarks Idræts- 
Forbund, Kai Holms mundtlige 
beretning til årsmødet i 
DIF/DOK den 12. februar.

Baggrunden for forslaget er, 
at en stor del af idrættens lo
kalforeninger er trængt øko
nomisk. Mange kommuner har 
brugt Folkeoplysningsloven 
som en sparelov, og det er 
gået hårdt ud over tilskuddene 
til lokalforeningerne. De sene
ste tal fra Kommunernes 
Landsforening viser et fald i til
skuddet til idrætten lokalt på 
ca, 100 mio. kr,, eller ca. 20 %. 
Samtidig er idrætsbyggeriet lan
det over gået i stå, p.gr.a. real
kredittens stramning af udlåns
politikken.

Driftsgarantifond
Det nye udspil fra Idrættens 

Fællesråd går i korte træk ud

på, at tilskuddet til idrætten 
fastfryses, hvorved der skabes 
et såkaldt “overløb” som skal 
indgå i en driftsgarantifond.

Tips- og lottoomsætningen 
forventes at nå ca. 4,7 mia. kro
ner i 1993- Hvis man fradrager 
de kendte omkostninger, dvs. 
præmier, præmieafgifter, pro
vision til tipsforhandlerne, 
statsafgifter og lovbestemte til
skud, vil der efter den gæl
dende fordelingsnøgle blive ca. 
875 mio. kr. til fordeling blandt 
overskudsmodtagerne, som 
idag tæller Idrætten, Dansk 
Ungdoms Fællesråd, Kulturmi
nisteriet, Friluftsrådet og folke
oplysningsforbundene.

Et overskud i den størrel
sesorden betyder, at idrættens 
organisationer kan overholde 
og opfylde budgetterne for 
1993. Et realistisk skøn viser, at 
idrætten - hvis omsætningen 
holder - med den nuværende 
fordelingsnøgle vil få omkring 
150 mio. kr. i “overløb” alle
rede i 1993.

Idrættens Fællesråd foreslår, 
at de 150 mio. kr. indgår i en 
pulje, hvor midlerne skal an

vendes til en driftsgarantifond 
for nyt idrætsbyggeri, klublo
kaler m.v. Fonden vil kunne gå 
ind og yde underskuds- eller 
driftsgarantier, og medvirke til 
at få idrætsbyggeriet ud af det 
nuværende dødvande.

- Jeg håber de andre over
skudsmodtagere også vil bi
drage til fonden. Ihvertfald er 
DUF også oplagt som bidrags
yder. Det er tanken, at fonden 
skal udbygges de kommende 
år, ved løbende at tilføre til
skud via tipsmidlerne, siger 
DFIF’s formand Tage Carlsen, 
der også sidder i Idrættens Fæl
lesråd.

Central pulje
Forslaget fra Idrættens Fæl

lesråd ligger på linie med et 
notat fra Socialdemokratiet, 
som er på vej til skatte- og af
giftsudvalget. I følge nøtatet 
skal der lægges et loft over be
løbsmodtagernes andel af tips- 
og lottomidlerne.

Både de organisationer som 
modtager tilskud efter over
skuddet, samt de organisatio
ner som modtager beløb efter

omsætningen, bl.a. Team Dan
mark og de .humanitære orga
nisationer, vil efter Socialde
mokratiets notat få fastfrosset 
tilskuddet på niveauet for 1992. 
Fremover vil der blive tale om 
en pristalsregulering af mid
lerne fra Tipstjenesten.

Såfremt Tipstjenestens om
sætning og dermed også over
skuddet stiger, som det har 
gjort de seneste år, skal det 
herved fremkomne overskud 
placeres i en central pulje med 
det formål, “at støtte opførelse 
og indretning af fleksible og 
traditionelle idræts- og fore
ningslokaler, der kan anvendes 
mere fleksibelt, end det vi ken
der idag, og som skal kunne 
bruges af både unge og æl
dre”, som det hedder i notatet.

Socialdemokratiet foreslår 
også, at en del af de 7 % af 
overskuddet, som hidtil direkte 
er gået i Kulturministerens 
kasse, anvendes mere mål
rettet. Pengene skal i højere 
grad gå direkte til støtte ude i 
lokalforeningerne, herunder 
også til idrætsformål, f.eks. til 
styrkelse af Idræt i Dagtimerne.

JfBSigK!
S-601 81 NORRKÖPING . SVERIGE ou

Sponsor for:
European Federation for Company Sports 
Europaische Føderation fur Betriebssport 
Fédération Européenne des Sports Corporatifs
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Internationalt møde i
Zaragoza

Rådhuspladsen i Zaragoza. Det er lykkedes at kombinere charmen 
fra den gamle bydel med de krav som en moderne storby stiller. 
Byen skal huse Euro-festivalen i 7 995, så sæt allerede nu kryds i 
kalenderen i uge 21.

Tekst & foto.
Svend Møller, 
generalsekretær DFIF.

I januar holdt EFCS kongres 
i Zaragoza i Spanien. 15 af 
de 19 medlemslande i fe

derationen var repræsenteret 
på mødet. Ikke uventet var det 
landene fra Østeuropa, der 
ikke var repræsenteret. Alle 
havde dog meldt afbud, også 
rest-Jugoslavien, d.v.s. Serbien 
og Makedonien, havde ulejli- 
get sig, samtidig med at de 
gjorde opmærksom på, at de 
ikke så nogen mulighed for i 
øjeblikket at betale kontingent 
eller deltage i federationens ar
rangementer.

Kompromis forslag
Netop kontingent og med

lemsskab var på dagsordenen 
på forretningsmødet forud for 
præsidiemødet. Her beslutte
des det, at for at bevare med
lemsskab af EFCS skulle kon
tingentet indbetales snarest. 
Alternativt skulle de tilbydes et 
hvilende medlemsskab med 
mulighed for at søge med
lemsskabet bekræftet på næste 
kongres.

Det var et kompromis i for
hold til det forslag der var stil
let fra Kroatiens side, hvor man 
krævede rest-Jugoslavien ude
lukket. Illusionen om at idræt 
og politik ikke hører sammen, 
fik endnu et knæk.

I denne forbindelse kan det 
nævnes, at EFCS-kongressen i 
1994 er planlagt til at finde sted 
i Rovinj i Kroatien, så det er 
kun at håbe på, at de kaotiske 
forhold, der for tiden hersker i

det tidligere Jugoslavien har 
fundet en afklaring, hvilket i 
skrivende stund kan fore
komme at være et optimistisk 
håb. I tilfælde af, at det ikke 
kan lade sig gøre er det be
stemt, at Wien bliver alternati
vet.

Sponsorindtægter
På mødet blev regnskabet 

også godkendt, og i forhold til 
tidligere år udviste dette et 
pænt overskud. Udover at 
medlemskontingentet er blevet 
væsentlig forhøjet, hvilket var

en af betingelserne for at DFIF 
ville overtage præsidentpost og 
sekretariat, er det også lykke
des EFCS at få sponsorindtæg
ter.

Fn samlet strategi for at ud
vikle denne form for indtægter 
blev fremlagt på mødet, hvil
ket gav anledning til kraftig de
bat, uden at det var muligt at 
nå til enighed. For at komme 
videre, blev det vedtaget at 
nedsætte et udvalg, der ende
ligt skulle afgøre betingelserne 
for det fremtidige sponsorar
bejde.

Hed logo-debat
I denne forbindelse blev der 

også foreslået et nyt EFCS-logo, 
som ligeledes gav anledning til 
en hed debat. Nogle af møde
deltagerne følte her, at man i 
for høj grad havde skelet til EF- 
flaget med dets 12 stjerner. 
Mange tror fejlagtigt, at de 12 
stjerner repræsenterer de 12 
EF-medlemslande. Uden tvivl 
drager man paralleller til IJSA's 
flag, hvor striber og stjerner er 
lig med antallet af stater.

EFCs flag har altid haft 12 
stjerner, også da der kun var 9 
medlemslande, og antallet af 
stjerner vil ikke ændres, selv 
om der kommer flere med
lemslande. De 12 stjerner er et 
gammelt bibelsk symbol, der 
betegner helheden, så skulle 
dét være sat på plads, hvis der 
skulle være nogle af læserne, 
der også skulle være i tvivl.

Alt klar i Albertville
De kommende festivalar

rangører redegjorde for, hvor 
langt de var kommet med for
beredelserne. Præsidiet ud
trykte her en vis betænkelig-
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hed, først og fremmest i for
bindelse med den kommende 
vinterfestival i 1994 i Al- 
bertville, Frankrig, og som
merfestivalen i Zaragoza, Spa
nien i 1995.

Betænkelighederne skyldes 
måske mere kulturforskellen 
mellem det kolde nord og det 
mere varme syd.

Fernando Fabra Olmos, det 
spanske medlem af præsidiet, 
meddelte i hvert fald, at man 
ikke behøvede at gøre sig be
kymringer. Alt ville være klart 
til at modtage op til 6000 del
tagere.

Naturligvis blev præsidiet 
godt og grundigt orienteret om
kring den kommende festival i 
Berlin dette år i juni måned.

Der var på mødetidspunktet 
tilmeldt 7200 deltagere - heraf 
ca. 450 fra Danmark - så delta
gerantallet i Berlin vil ef
tertrykkelig forbedre den nu
værende rekord på 4500.

Zaragoza
Jeg må indrømme, at jeg 

selv havde haft en vis skepsis 
i forbindelse med afviklingen 
af dette møde. Af praktiske 
årsager havde jeg været invol
veret i forberedelserne, da se
kretariatet er i forbundets regi 
og kommunikationen havde 
været noget træg, men jeg blev 
glædeligt overrasket.

Ikke alene blev det prak
tiske forløb af præsidiemødet

gennemført til stor tilfredshed, 
men det at opleve selve byen 
Zaragoza oversteg alle 
forventninger.

Zaragoza er en fantastisk 
smuk by, hvor det på fremra
gende vis er lykkedes at kom
binere charmen fra den gamle 
bys utroligt velholdte bygnin
ger med de krav, der også stil
les til en moderne storby.

Udover oplevelsen, der al
tid vil være ved at deltage i en 
festival, vil der i Zaragoza også 
være mulighed for særegne 
turistoplevelser, så jeg kan 
varmt anbefale, at man allerede 
nu sætter kryds i kalenderen i 
uge 21 i 1995. Det er samtidig 
ugen hvor Kr. Flimmelfartsdag 
falder, og det betyder, at man 
ikke behøver at rive mange fe
riedage ud af kalenderen for at 
deltage.

"Rabajas"
Efter de mange møder og 

officielt arrangerede sightsee
ingture, var det helt rart at få et 
par timer for sig selv til shop
ping. Selv om den danske 
delegations spanske ordforråd 
ikke blev væsentlig forøget un
der turen, kunne vi ikke undgå 
at lære i hvert fald ét spansk 
ord - nemlig “Rabajas” - hvilket 
for ukyndige i det spanske 
sprog betyder udsalg.

“Strøget” i Zaragoza var 
oversået med skilte, og sam
menlignet med danske priser

EFCS' forretningsudvalg i arbejde. Fra venstre Herman 
Schaurhofer, Østrig, Pierre Pellenc, Frankrig, Walter Westphal, 
Tyskland og Tage Carlsen, Danmark.

var der også rige muligheder 
for at gøre et godt køb.

Opholdet i Zaragoza blev af
sluttet med, at det samlede 
præsidium var inviteret til mid

dag hos den lokale regions
guvernør, hvor det naturligvis 
var spansk folklore, der var det 
underholdende indslag.

Idrættens Forskningsråd
der har til formål at fremme og samordne forskning af idræts
lige spørgsmål af medicinsk, fysiologisk, psykologisk, histo
risk og teknisk art, har mulighed for at yde økonomisk støtte 
til forskningsarbejde af ovennævnte art.
Rådet foretager to årlige uddelinger, og har til disse til rådig
hed ialt ca. 600.000 kroner.
Der gøres opmærksom på, at støtte ikke kan ydes til udar
bejdelse af specialer eller uddannelsesmæssige formål iøvrigt. 
Nyt ansøgningsskema med tilhørende vejledning kan rekvi
reres på tlf. 31392556, nyk 223 mellem kl. 10.00-11.00 og ind
sendes til:

Idrættens Forskningsråd
c /o  Danmarks Højskole for Legemsøvelser
Nørre Alle 51
2200 København N

således at ansøgninger er rådet i hænde senest den 1. april 
1993.

EDB SYSTEM 
til

FIRMAIDRÆT

Total, integration

•  Medlemsadniinistration

•  Firmaklubadministration
•  Turneringsstyring

•  Tekstbehandling

•  Økonomisty ring/Afdelingsopdelt 
(Concorde Finans)

•  Statistikker

•  Girokort + rykker
•  Rapport generator
•  Udskrift af lister/labels

•  Bane belægning
•  Bane booking
•  Rcsultatopdatering

in-data
tlf. 42 88 64 59

peter & annelise lindstrøm dannebrogs allé 7 2800 Lyngby

T \
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Familiedagen skal 
være en fast tradition 
lyder det samstem
mende fra firma
idrætten og handica
pidrætten i Skive.
Det var tredie gang 
Familiedagen løb af 
stablen, og 200 børn 
og voksne havde en 
festlig dag.

Hurlumhej i Skivehallerne
kalt i SOFI er mere nysgerrig-Tekst & foto:

Alice Rasmussen 
Aktivitetskonsulent, DFIF.

For tredie gang gik Skive 
og Omegns Firmaidræt 
(SOFI) og Skive Handi

cap Idrætsforening (SHFI) sam
men om arrangementet Fami
liedagen. Og endnu engang 
blev arrangørerne glædeligt

overrasket ved den overvæl
dende deltagelse. Et festlig dag, 
hvor forskellen fra sidste års 
hurlumhej var, at man allerede 
fra starten havde styr på trop
perne. Men det gjorde det be
stemt ikke mindre festligt.

Familiedagen startede kl. 
15.00, og et kvarter før sad ar
rangørerne sammen i hallens 
cafeteria. Der kunne spores en 
lille antydning af nervøsitet. 
Kom der mon ligeså mange 
som sidste år - eller kom der 
mon slet ingen?

10 minutter senere, da jeg 
nærmede mig hallen var der 
ingen tvivl. Allerede et godt st
ykke fra døren kunne jeg høre 
denne høje sitren af lyde der 
fremkommer, når en stor flok 
børn bliver sluppet løs i et stort 
lokale med meget højt til lof
tet.

Godt 200 børn og voksne 
havde lagt vejen forbi Skive
hallerne - lidt færre end sidste 
år, men rigeligt til både arran
gører og til den noget mindre 
hal der var stillet til rådighed. 
Roger Wittaker havde lagt be
slag på den store, og derfor 
måtte arrangørerne også tage 
de lidt mørke og skumle gang
arealer mellem hallerne i brug.

Hvor var mændene?
Fem piger fra SOFI, Lene, 

Marianne, Else, Anette og Helle 
stod for arrangementet sam
men med Ove, Kaj og Hanne 
fra SHIF, og det var lige i un
derkanten. Det ville have været 
flot med et par ekstra hænder 
til at hjælpe ved så stort et ar
rangement. Hvor var mændene 
fra Firmaidrætten? Det kan 
ihvertfald undre, at der ikke lo-

hed for, hvad det er, der kan 
trække så mange mennesker 
til. Har man først set den 
glæde og aktivitet der udfoldes, 
når 200 børn i alle aldre boltrer 
sig sammen i leg og be
vægelse, kan man næsten ikke 
andet end ønske at være med. 
Prøv det næste gang!

Aktiviteterne
Efter en fælles opvarmning 

blev flokken hurtigt delt op i 
forhold til aktiviterne. To store 
grupper med de mindste børn 
og deres forældre gik igang 
med de traditionelle familieid
rætslege, hvor det at bevæge 
sig - og have det sjovt sammen 
- er det væsentlige.

Herudover var der dels ak
tiviteter for de lidt større børn 
bla. motionsbolden, samt akti-
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viter som handicappede og 
ikke handicappede kan have 
glæde af at deltage i sammen.

Kø for at være med
Til at stå for de mange akti

viteter var der absolut brug for 
flere hænder end man kunne 
mønstre fra de to foreninger. 
Begge aktivitetskonsulenter 
måtte derfor leve op til navnet, 
og blev straks sat i arbejde. 
Ikke noget med bare at kigge 
på. Bo klarede motionsbolden, 
og deres udsendte skulle stå 
for rullebrætterne.

Uden at vide helt nøjagtigt, 
hvad der blev forventet af mig, 
gik jeg ned mod banen, hvor 
der allerede var kø for at 
komme til. De lidt større børn 
havde behændigt skubbet de 
mindre bagud, og stod parate 
til kamp. Det var nemt at se, at 
en vis form for autoritet var på 
sin plads; men hvordan møn
stre den, når man ikke aner en 
pind om spillets regler?

Få målstregen blev jeg red
det af en halvstor dreng i 
kørestol. - Jeg kender reglerne 
- jeg skal nok hjælpe dig, 
sagde Niels, som drengen hed. 
I løbet af ingen tid havde Niels 
fordelt deltagerne i to hold, sat 
to mål op, forklaret hvad man 
måtte og ikke måtte, og givet 
bolden op.

Det var et skægt spil, hvor 
rullebrætsdeltagerne farer hen 
over gulvet som snigende 
uldtæpper, mens man forsøger 
at lave mål hos hinanden. Den 
bløde bold må kun trilles, ikke 
kastes. Manøvredygtigheden er 
afgørende. En fin aktivitet, hvor 
handicappede med normal 
funktion i armene, kan kon
kurrere på lige vilkår med 
ikke-handicappede.

OL- sølwinder
Indendørsboccia var et an

det bud på en fælles aktivitet 
fra SHIF. Man spiller med for
holdsvis bløde bolde, og kan 
kaste siddende eller stående.

Elektriske sportskørestole er det 
sidste nye hit til handicap

idræt. Her monteret med en 
hockeystav.

I SHIF er de meget stolte 
over, at de i år kan mønstre 
ikke mindre end en sølvvinder 
ved Handicap-OL. Lone kunne 
desværre ikke komme til fa
miliedagen p.g.a. sygdom, men 
jeg talte med hendes træner 
Hanne. Hun var en smule 
frustreret over de vilkår man 
byder handicapidrætten.

- Vi føler nærmest, at vi står 
alleryderst i køen, når der skal 
fordeles lokaler. Det er svært 
at finde lokaler til os, fordi der 
skal være en højere tempera
tur, end normalt ved idrætsud
øvelse. For selv om kon
kurrenceniveauet er højt, er 
den fysiske udfoldelse be
grænset. Vi har i en kort peri
ode haft nogen gode lokaler, 
men fordi der nu skal laves 
scenefaciliter til amatørteater, 
er der ikke længere plads til 
os, sagde Hanne.

En selvkørende 
hockeystav

SHIF gav også opvisning i 
kørestols-slalom og kørestols
hockey. Til begge dicipliner 
blev der benyttet specialfrem
stillede kørestole.

Ved slalom var der placeret 
fire lange rækker kegler med 
ca. en meter i mellem hver. 
Her igennem snoede fire del
tagere sig ekvilibristisk, vel at 
mærke parvis eller alle fire syn
kront.

Bagefter blev der spillet 
kørestolshockey. Her fik 
kørestolene påmonteret hoc
keystave. Det så ret farligt ud. 
Nærmest som at køre i radio
bil, hvor sammenstød og sam- 
menfiltrede køretøjer er en 
uundværlig del af legen.

Da spillet var overstået, fik 
jeg tilbudt en tur i en af sto
lene, men da jeg helst vil be
holde min egen førlighed in
takt, skulle der megen lokken 
og lirken til, før end det lyk
kedes at overtale mig til en tur 
i den elektriske hockeystav. 
Det var både sjovt - og svært.

Min beundring for delta
gernes dygtighed voksede pro
portionalt med mine egne 
kluntede bevægelser. Det er 
nok ikke en aktivitet hvor han
dicappede, der til daglig be
nytter kørestol, på lige fod kan 
konkurrere med ikke-handi- 
cappecle. Sidstnævnte ville ikke 
få, undskyld udtrykket, et ben 
til jorden. Kørestolene er et 
kostbart stykke legetøj til mel
lem 25- og 30 tusinde kr. styk
ket. SHIF har fire, men håber 
at få råd til én mere i løbet af 
året. Imellemtiden klarer de sig 
ved at låne fra andre forenin
ger.

En tradition, der ikke 
må brydes

Ove Teglgård fra SHIF er 
glad for det samarbejde, der

har udviklet sig mellem SOFT 
og SHIF.

- Vi er helt sikkert med 
næste år igen. Alle har en god 
oplevelse, både os som arran
gører og for de børn og foræl
dre der deltager, siger Ove 
Teglgård, og Oves søn Niels på 
13 supplerer:

- Det har været rigtigt sjovt, 
det hele i dag. Det er spænd
ende at få lov til at vise hvad 
vi kan i en kørestol. Jeg går til 
kørestolsrace én gang om 
ugen, og blev sidste år udtaget 
af DHIF til en tur til Leipzig for 
at vise det samme som i dag, 
fortæller Niels.

Marianne Rasmussen fra 
SOFI er helt enig med Ove 
Teglgård i at samarbejdet skal 
fortsætte.

- Dette er tredie gang, og så 
har vi jo skabt en tradition, der 
ikke skal brydes. Vi har forsøgt 
at lave mindre familearrange- 
menter med jævne mellemrum, 
men har haft svært ved at få til
slutning. Men sådan en dag 
som i dag viser jo, at der er et 
behov.

- Det er dejligt, med den 
store interesse vi har fået skabt 
med dette fællesarrangement. 
Det er så vores opgave at finde 
ud af, hvor ofte vi kan lokke fa
milierne væk fra sofaerne, siger 
Marianne, der foruden sit frivil
lige arbejde i SOFI også sidder 
i DFIF’s aktivitetsudvalg.

7
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Forårsnyheder i
DFIF-SHOPPEN...

Foråret er på vej -  kig på næste side og 
se hvordan vores logo er “sprunget ud”

i et rent farveorgie. 
Grafisk designer Ånne-Mette Odgaard 
har “leget” med DFIF-logoet og det er 

der kommet dette flotte og festlige motiv
ud af.

Motivet er bl.a. brugt til en plakat, original-størrelse 
50 x 70 cm - plakaten koster kr. 35,- incl. solidt paprør, og 

kan bestilles gennem forbundskontoret. Plakaten kan 
også købes ved forbundets landsstævner. 

Vi håber med denne plakat/reproduktion, at DFIF kan 
være med til at forskønne klublokaler, opslagstavler, 

haller, kontorer, - ja sågar også på en af hjemmets fire 
vægge, og være med til at udbrede kendskabet til firmaid

rætten på en anderledes farverig og kunstnerisk måde.
Plakaten vil være en oplagt gave eller præmieidé, især 

hvis den sættes i en alu-ramme.

Forårets og sommerens flotteste T-shirt
Motivet er her trykt på en superlækker kvalitets T-shirt 

100% ren bomuld og kan bestilles gennem forbundskon
toret. Pris kun kr. 45,- i en kvalitet som i forretninger vil

koste det dobbelte.

Til forbundets landsstævner har vi fremstillet et begræn
set oplag af samme T-shirt, påtrykt “Landsstævne” 
Denne T-shirt kan selvfølgelig kun købes på forbundets 
landsstævner og koster kr. 45,-

Ring til forbundskontoret 6531 65 60 eller udfyld 
nedenstående bestillingsseddel.

Bestillingsseddel:
Hermed bestiller undertegnede:

d J  Stk. T-shirt varenr. 100860 / pr. stk. kr. 45,00 
Str. M ............. Str. L ...............  Str. X L.............

□  Stk. plakat varenr. 100690
Str. 50 x 70 cm / pr. stk. kr. 35,00 - incl. paprør.

Navn: ...........................................................................

Adresse: ......................................................................

Sammenslutning:

Anne-Mette Odgaard 
er grafisk designer og 
tilrettelægger, med egen 
tegnestue på Øster Vold 
i København.
Plakaten har hendes 
særlige kærlighed, men 
hun har beskæftiget 
sig med alle former for 
reklameproduktion, 
illustration og fri grafik 

siden hun i 1971 dimitterede fra Den Grafiske Højskole.
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Instruktør & lederkurser mans/apHi 1993
Jura/dirigent
Kurset henvender sig til forbundets m edlem m er i kredse 
og  sam m enslu tn inger, d e r er in teresseret i at k en d e  en 
dirigents retningslinier og beføjelser samt at lå indblik i 
den  nødvendige viden om  foreningsjura, m ed hensyn til 
afvikling af m øder/forsam linger og  en  forenings ledelse 
således, at forskellige fa ldg rupper kan undgås. Via for
skellige situationsspil arbejdes der teoretisk  og praktisk 
med:

- Foreningens vedtægter.
- Medlemmers rettigheder og forpligtelser.
- Generalforsamling/repræsentantskabsmøde.
- Valg og afstemningsmetoder.
- Dirigentens pligter og funktioner.

Tid og sted. d. 23. - 25. april '93 i Middelfart. 
Kursuspris: kr. 600,-.
T ilm elding senest: d. 01. m arts '93.

Dart III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen , og der ar
bejdes teoretisk  og praktisk  m ed:

- Instruktionsm etodik.
- Instruktionsøvelser.
- Fejl- og rettem etodik.
- U darbejdelse af lektionsplan.

Tid og sted: den 04. - 06. juni '93 i Middelfart. 
Kursuspris: kr. 600,-.
Tilmelding: senest d. 20. april.

Bowling IH
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen , og der ar
bejdes teoretisk og praktisk såvel individuelt som  i g rup
p e r m ed fø lgende em ner:

- Fejl og retteteknik.
- Lektionsplanlægning.
- Undervisningsmetodik.

Tid og sted: d. 30. april - 02. maj ’93 i Odense.
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: senest 15. m arts '93-

Pistol III
K urset er sidste del af in s tru k tø ru d d an n e lsen . D er u n 
derv ises  teo re tisk  og  p rak tisk  i sk y d e tek n ik , in s tru k 
tio n sm eto d ik  og  in s tru k tio n sø v e lse r sam t u n d e rv is
ningsteknik og m akkeropgaver.
Tid og sted: d. 05. -07. marts '93 i Hobro. 
Kursuspris: kr. 600,- 
Tilmelding: Snarest muligt.

Blad (videregående)
Kurset henvender sig til personer i sam m enslutningerne, 
d e r  a rb e jd e r m ed  b lad , og  som  har k e n d sk a b  til de 
g rund læ g g en d e  p rin c ip p er i b ladarbejde . På kurset ar
bejdes der m ed  flg. em ner:

- P roduktions- og årsplanlæ gning.
- In tern  m arkedsføring.
- A nvendelse af repro-m aterialer.
- O pbygning  af artikler og leder.
- K orrektur og rettelser.
- R edaktionsarbejde og arkivering.

Tid og sted: d. 14. - 16. maj '93 i Horsens. 
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest d. 01. april '93-

Håndbolddommer
Kurset henvender sig til DFIF - perso
ner, der har lyst til at blive dommer 
i håndbold.
Kurset har samme indhold, som de tra
ditionelle håndbolddommerkurser, der 
normalt afvikles på hverdagsaftener. Kurset 
forløber over en weekend. Instruktorerne er erfarne drk- 
undervisere, og der udstedes dommerkort efter endt 
eksamen. Via teori og praktik samt opgaver undervises 
der i flg. emner:

- Spilleregler.
- Turneringsreglementer.
- Holdkort/kamprapporter.
- Indberetninger.
- B edøm m elser.

Tid og sted: d. 16. - 18. april '93 i Vejle.
Kursuspris: kr. 600,-.
Tilmelding: senest d. 01. m arts '93.

Skydning III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen , og der ar
bejdes teoretisk  og praktisk  m ed riffelskydning 50 m.

- Skydestiliinger.
- Makkermetoder.
- Udendørsskydning/banekommandør.
- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Undervisningsteknik.

Tid og sted: d. 04. - 06, juni '93 i Vissenbjerg ved 
Odense.
Kursuspris: kr. 600,-.
Tilmelding: senest d. 20. april '93.

Kursusprisen: Omfatter undervisning, materialer, ophold og forplejning.
Tilmelding: Skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af kreds/sammenslutning, og som tilsendes forbundskonto
ret senest den dato, der er nævnt under det enkelte kursus.
Yderligere oplysninger:
Kan fås ved  henvendelse  tik u d danne lseskonsu len t Jan e  H ave A ndersen på tlf. 65 31 65 60.

Dansk Firmaidrætsforbund
Februar
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A f Tage Brostrøm 
Formand for Vestsjællands 
Amtskreds Demokrati i DFIF?

Formanden for Vest
sjællands Amtskreds, 
Tage Brostrøm, sætter 
her spørgsmålstegn 
ved, hvorvidt demo
kratiet fungerer i for
bundet, og hævder i 
samme åndedrag, at 
ændringsforslaget fra 
Vejle Amtskreds til 
budgettet lignede be
stilt arbejde.

På et formandsmøde i 
Vestsjællands Amtskreds 
drøftedes bl.a. det den 

21. november 1992 afholdte 
formandsmøde i DFIF og vi må 
nok sige, at man ved nærmere 
eftertanke må forundres meget 
over hvor lidt formændene i 
det hele taget har at skulle 
have sagt.

Fra styrelsens og admini
strationens side blev der givet 
meget fyldestgørende og me
get specifikke oplysninger. Det 
er naturligvis rart for alle, for 
så er spørgelysten ikke særlig 
stor. Når man i forvejen har 
valgt kun at sætte så kort tid af 
til et sådant møde, ville det jo 
også være en skam, hvis der 
ikke skulle blive tid nok til et 
så vigtigt emne som budgettet.

Kortere tid
Da vi så kommer til budget

behandlingen, bliver der af for
bundets næstformand, Jørn 
Godt, lagt op til en gennem 
gang af budgettet med diverse 
noter ud fra det materiale alle 
havde fået tilsendt i forvejen. 
Dette punkt tog meget kortere 
tid end beregnet, så for
mandsmødet kunne afsluttes 1 
(én) time før end beregnet. Er 
det hvad formændene ønsker 
at bruge en lørdag på?

Nej - for der er i vor 
hverdag flere emner, som godt 
kunne behandles i det forum, 
og der er helt sikkert også til

gået styrelsen flere emner, som 
kunne have været sat på dags
ordenen.

Bestilt arbejde?
Men med hensyn til demo

kratiet i forbundet må man nok 
have sine tvivl, når der under 
budgetbehandlingen pludselig 
stilles ændringsforslag fra salen 
med henvisning til tal og op
gørelser, som ikke har været

omtalt eller beskrevet i såvel 
budget som noter.

Hvordan går det til, at en 
sammenslutning kan stille et så 
konkret og specificeret æn
dringsforslag, som af frem
sætteren har været produceret 
hjemmefra? Mon det kan være 
“bestilt” arbejde og i så fald fra 
hvem?

Man kan jo dårligt forestille 
sig, at styrelsen også i denne

Den indre styrke i et demokrati 
er bestemt a f medlemmernes 
aktive medvirken, siger styrel
sen i sit svar til Vestsjællands 
Amtskreds.
Foto. Niels Nyholm.

sag vender tommelfingeren 
nedad til Idrætsafdelingen, når 
man på det sidst afholdte 
møde med Idrætsafdelingen gi
ver udtryk for noget andet. 
Men hvorfra så? Da vel ikke fra 
forslagsstillerens formand, som 
jo har haft direkte adgang til 
detailtallene i budgettet? Nej - 
så lavt kan ingen synke i et de
mokratisk forbund - eller hvad?

Vi i vores kreds går i hvert 
fald ud fra, at hvis nogen fra 
styrelse eller administration øn
sker at få debatteret ting, som 
man er utilfredse med, at vi så 
alle sammen over hele landet 
får adgang til det materiale 
man ønsker at debattere.

Med håb om, at de kom
mende formandsmøder må få 
mere indhold - og tid til at 
drøfte dette - sendes alle en 
venlig hilsen fra Vestsjællands 
Amtskreds.

Sov i rimen
V estsjællands Amtskreds stiller spørgsmål 

ved demokratiet i forbundet. Hertil vil 
styrelsen knytte følgende kommentarer. 

Den indre styrke i et demokrati er bestemt 
af medlemmernes aktive medvirken, og det 
vil inden for det repræsentative system sige 
aktiv medvirken i den politiske proces.

Hvor var de Vestsjællandske formænds AK
TIVE medvirken i forbindelse med budgetbe
handlingen og specielt ved det af Vejle Amts
kreds stillede forslag?

I erkendelse af at der var rigelig tid til be
handling heraf, kunne følgende spørgsmål rej
ses - “Sov de vestsjællandske formænd i ti
men”?

Vedrørende demokratiet i forbundet er der 
kun at sige, at det naturligvis er magtpålig
gende for styrelsen, at der i alle forbundets

led hersker den videst mulige form for de
mokrati.

Herudover føler styrelsen, at indlægget er 
diffust, bygger på formodninger/uklare be
skyldninger, er et forsøg på efterrationalise
ring samt inddrager idrætsafdelingsanliggen
der i en grad, der virker forunderlig.

Til slut vil styrelsen give udtryk for, at vi 
ikke forstår Vestsjællands Amtskreds motiva
tion til at anvende Firmaidræt som debatfo
rum.

Det skal være styrelsens ønske, at lignende 
sager fremover bliver bragt op på forbundets 
møder, og at der her bliver debatteret på god 
demokratisk vis til gavn for forbundet.

Med venlig bilsen 
Styrelsen



Der hvor 
regnbuen 

ender...
...en lille historie 

om aktiviteter 
og tilskudsregler

Aktivitetsudvalgets regnbue er 
helt speciel. Vi skifter ikke farverne 
ud, men der dukker hele tiden nye 
nuancer op. Motion og samvær på 
tværs er vores motto. Vi går nye 
veje med nye aktiviteter, på tværs

af alder, køn og kendte idrætsgrene, 
men vi har også "gamle" kendinge 
på programmet. Vil du igang med 
en kendt eller en helt ny aktivitet 
kan du hente hjælp i Aktivitetsud
valget.

Landsdækkende aktiviteter
•  Tour de Pedal
•  Danmark-stafetten
•  Etapeløb
•  Gangtest
•  Firmaidrættens familiedag

Tilskudsregler
Aktivitetsudvalget har 4 forskel

lige tilskudsmuligheder. Opstarts
tilskud, projekttilskud, tilskud til 
Idræt om Dagen og tilskud til Æl
dre Idræt. Den nye Regnbuefolder 
giver dig klar besked om betingel
ser og beløb. Kontakt din sammen
slutning eller forbundskontoret og 
få tilsendt folderen.

Andre aktiviteter
•  Familie idræt
•  Aktiv famileferie
•  Idræt om Dagen
•  Ældre Idræt
•  Virksomhedskultur
•  Eurofestival
Konsulent

Aktivitetsudvalget har tilknyttet 
2 konsulenter. Så nar du brug for at 
gøre en ide til virkelighed, kan du 
ncnte hjælp på forbundskontoret. 
Tel: 65 31 65 60.

i
□ > [
D
IP-D-CF

Dansk Firmaidrætsforbund
i Storebæltsvej 11

5800 Nyborg 
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Frivilligt arbejde i idrætsforeninger

Det frivillige arbejde 
stortrives ude i de 
danske idrætsfore

ninger. Der har aldrig været 
flere frivillige, og det betalte 
arbejde udgør kun en tiende
del af det arbejde, der ud
føres.

Sådan lyder en af de over
raskende konklusioner i den 
nye bog Frivilligt arbejde i 
Idrætsforeninger.

Dermed kan de seneste 
års tvivl om, at idrætsforenin
gerne fortsat kan rekruttere 
den nødvendige frivillige ar
bejdskraft altså godt gemmes 
væk.

Bogen konkluderer også, 
at væksten i de frivillige for
eninger er sket inden for 
snævre interesseforeninger

(bl.a. idrætsforeninger), mens 
mere samfunds- og værdiori
enterede foreninger er i tilba
gegang (bl.a. politiske og reli
giøse foreninger). Hvad angår 
idrætsforeningerne, er det den 
lille forening for en lille indi
viduel idrætsgren, som er i 
vækst, og som i dag udgør 
næsten halvdelen af idrætsfor
eningerne i Danmark. De store 
foreninger indenfor svømning, 
gymnastik, badminton og ten
nis er primært blevet større, 
mens boldklubberne udgør en 
faldende andel i idrætsfore
ningerne.

Frivilligt arbejde i idræts
foreninger er baseret på studier 
af litteraturen om foreninger 
og frivilligt arbejde fra især de 
nordiske lande og Tyskland

samt en spørgeskem aunder
søgelse af idrætsforeninger og 
de frivillige ledere i de samme 
foreninger i fire danske kom
muner.

I bogen belyses også,
11 vorda n id ræt s foren inge rn e 
har forandret sig, og hvilke 
faktorer, der er bestemmende 
for det frivillige arbejde. Bo
gen er inddelt i tre hovedaf
snit.

- En gennemgang af for
skellige teorier om foreninger 
og frivilligt arbejde.

- En analyse af de danske 
id ræts foren inge rs forske 11 ig- 
hed og forandring.

- En analyse af, hvilke fak
torer, der er bestemmende for 
omfanget og karakteren af 
det frivillige arbejde i id
rætsforen i ngerne.

Frivilligt arbejde i 
idrætsforeninger er skrevet 
af idrætsforskeren Bjarne Ib- 
sen, der er ansat ved Dan
marks Højskole for Legems
øvelser. Bogen er på 348 
sider. Pris kr. 198,00.

Hvilke regler gælder for 
hjemmebanesKydning?

Da jeg modtog resultatliste fra Hjemmebaneskydning i 
juni 92, så jeg, at en af mine skytter var blevet dis
kvalificeret på grund af for mange skud (21).

Jeg mener ikke at dette er korrekt ifølge gældende be
stemmelser.

§ 22. Hjemmebaneskydning, som lyder:
Der skydes efter de gældende regler for 15 m skydning.

§ 10. For mange skud, som lyder:
a. 15 m. Er der for mange skud i en serie, trækkes der lige 

så mange skud fra, som der er for mange i serien, ved at man 
tager de bedste skud fra først krydstiere, dernæst niere, ottere 
osv.

Så efter hvilken paragrafer diskvalifikationen sket?
Den 15. juni 1992 skrev jeg til DFIF’s riffel sektions formand 

Kurt Biltoft, for at få en forklaring.
Den 20. november 1992 sendte jeg en rykker til Kurt Bil

toft, for at få et svar, og bad om svar inden den 26. novem
ber, da vi skulle have skydeudvalgsmøde, der kom intet svar.

Under mødet den 26. november 1992 ringede jeg til Kurt 
Biltoft, som lovede at svare inden vi skulle have møde igen 
den 7, december 1992. Kurt Biltoft blev oplyst om, at hvis der 
ikke kom svar, overvejede vi at skrive i DFIF’s blad Firmaidræt 
om dette. Der er endnu ikke kommet noget svar fra Kurt Bil
toft.

Så derfor prøver jeg at få svar fra Kurt Biltoft ad denne vej, 
måske i næste nummer?

Skydeudvalget, Sønderborg Firma Sport 
Ove Hansen, udvalgsformand.

LøbeTouren - en ny 
kampagne fra DFIF

LøbeTouren som er en af
løser for etapeløbet, er en 
kampagne som er nem og 

lige til for alle sammenslutnin
ger. Ideen bag løbet ligger tæt 
op af ideen bag Tour de Pedal. 
Det gælder kort og godt om at 
få så mange som muligt ud at 
motionere i løbesko og få dem 
til at løbe så langt som muligt 
flest gange i løbet af sommeren.

Vi har bestræbt os på at lave 
et træningsløb som kræver 
mindst muligt af arrangørerne 
med maximal udbytte for del
tagerne. LøbeTouren foregår i 
perioden fra 1. april frem til 30. 
september, hvor det er op til 
den enkelte sammenslutning, 
hvor mange løb de vil arran

gere. På startstedet registreres 
hvor mange løbere der delta
ger og hvor langt de løber. For 
at deltage i konkurrencen om 
årets "Tour-by" indsender man 
disse resultater hver måned til 
forbundskontoret i Nyborg. Re
sultaterne vil derefter blive op
ført i bladet samt udsendt til de 
enkelte sammenslutninger.

Økonomisk kan der søges 
om opstartstilskud fra Regn
buen på kr.2.000,-.

Introduktion og vejled
nings- og tilmeldingsskrivelse 
samt yderligere oplysninger 
kan fås ved henvendelse til 
aktivitetskonsulent Bo Isaksen 
på forbundskontoret i Nyborg, 
tlf. 65 31 65 60.
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Kort nyt
o

Åbent håndboldstævne
FKS-Odense afholder åbent håndboldstævne i weekenden den 
24. - 25. april. Der bliver mulighed for at tilmelde hold i dame, 
herre og mixrækker. Der afholdes aftenfest lørdag aften, og 
der tilbydes overnatning på skole i umiddelbar nærhed af af 
hallerne.
Hvis man ikke får indbydelsen gennem sin sammenslutning, 
kan den fås ved henvendelse til FKS’ kontor på tlf. 66 17 46 
06, eller ved henvendelse til Ellen Sørensen på tlf. 66 16 58 
80, hvor du også kan få yderligere oplysninger om hånd
boldstævnet.

Med sportslig bilsen 
FKS-Odense, håndboldafdelingen.

STATSSTØTTE TIL 
IDRÆT-OM-DAGEN PROJEKTER
14. uddeling 1993
FMI indkalder herved ansøgninger om tilskud til idræt-om-da- 
gen projekter.
- Aktiviteten skal have idræt om dagen som hovedformål.
- Aktiviteten skal være lokal (kommunal) og må ikke have 
kommerciel karakter.
- Aktiviteten skal især være tilrettelagt for arbejdsløse, skifte
holdsarbejdere, bistandsklienter, førtidspensionister og efter
lønsmodtagere.
- Aktivitetstilbuddene skal være idrætsligt alsidige og henvende 
sig til ikke-medlemmer af idrætsforeninger.
- Aktivitetstilbuddene skal være varierede og engagerede med 
muligheder for deltagelse flere gange ugentligt.

Egentlige driftsudgifter skal afholdes lokalt, og tilskud (ud over 
mindre bidrag til information og rekvisitter) bevilges normalt 
ikke til projekter ud over de første 2-3 år.

Ansøgninger som kommer i betragtning til 14. uddeling ind
sendes i tre eksemplarer til FMI, Idrættens Hus, Brøndby Sta
dion 20, 2605 Brøndby.

Senest den 1. marts 1992.

Da ikke alle ansøgninger vil kunne imødekommes, er det vig
tigt at oplyse om projektets formål, omfang og økonomi med 
konkret angivelse af, hvad der søges om tilskud til (helst med 
angivelse af priser).
Svar på ansøgningerne forventes udsendt i april 1993, og der 
forventes en ny uddeling i efteråret 1993.
Foreningen til Fremme af Motions- og Idrætstilbud, 
Idrættens Hus, Brøndby Stadion 20, 2605 Brøndby.
Tlf. 42 45 55 55-

Kredstræf i Vordingborg

Foto. N ie ls  N y h o lm .

Storstrøms Amtskreds un
der DFIF følger succesen 
med kredstræf som 3- 

kamp op igen i 1993. Sidste 
år deltog over 40 hold, der 
havde en aktivitsfyldt og fest
lig lørdag med badminton, 
skydning og fodbold.

Invitationen til kredstræf 
som 3-kamp gælder alle 
firma klubber i Storstrøms 
Amtskreds i byerne: Fakse, 
Naksov, Nykøbing F., Næst
ved, Rødby, Maribo og 
Vordingborg. Kredstræffet af
vikles lørdag og søndag den 
17. - 18. april i Vordingborg i 
Iselinge-, og VU-hallens lo
kaler beliggende på Chr. Ri- 
chardtsvej.

Træfstævnet går i korte 
træk ud på, at firmaklub
berne tilmelder sig som et el
ler flere hold, der skal bestå 
af 6 personer, 4 herrer og 2 
damer. Der dystes i badmin
ton, skydning (15 m) og 
inde-fodbold. Det koster 350 
kr. pr. hold at deltage.

Dyster i puljer
Arrangørerne gør op

mærksom på, at Også med
lemmernes ægtefælle og

hjemmeboende børn, der er 
fyldt 16 år er deltagerberetti
get. Som ægteskab accepte
res papirløst ægteskab under 
forudsætning af, at man i 
følge folkeregisteret har 
samme postadresse.

Holdene inddeles i puljer.
I fodbold skal der være 
mindst én dame på banen 
under hele kampen. Det tæl
ler dobbelt, når damer scorer.

I skydekælderen får hver 
enkelt udleveret 25 skud, 5 
prøveskud og 20 gældende.
I badminton afvikles 3 
kampe, 2 mix-doubler og én 
herre-double.

Der tildeles point puljevis 
pr. idrætsgren. Puljevinderne 
går ikke videre. Der uddeles 
præmier i de enkelte puljer.

Det er arrangørernes håb, 
at få endnu liere deltagende 
hold med i år. Derfor har 
man for første gang udvidet 
stævnet til at løbe over lørdag 
og søndag. Arrangørerne 
gælder sig til en fornøjelig 
weekend i fællesskab med 
firmaidrætsfolk fra mange fir
maklubber.

Træfstcevneudvalget 
Storstrøms A mtskreds.
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Ølhandler fyldte rundt år
Lørdag den 6. februar fyldte 

ølhandler Egon H ansen,
Odense 60 år, Egon Hansen er 
en kendt skikkelse indenfor 
idrætskredse i Odense, og ikke 
mindre kendt i firmaidræts
kredse, også på landsplan.

Som formand for FKS-Hal- 
lernes bestyrelse, har Egon 
Hansen været drivkraften bag 
FKS-Odenses store idrætsanlæg 
i Højme. Udover sit virke i fir
maidrætten i Odense, har Egon 
Hansen i dag sæde i folkeop
lysningsudvalget i Odense. Egon Hansen. Foto. Niels Nyholm.

Samtidig er han næstformand 
for de Samvirkende Idrætsor
ganisationer (SIKO) i Odense.

Da DFIF i 1987 besluttede at 
bygge nyt forbundskontor i 
Nyborg, var Egon et naturligt 
valg som formand for forbun
dets byggeudvalg. Dengang 
sagde Egon bl.a., at han ga
ranterede personligt for bygge
riets tidsplan. Hvis planen blev 
overskredet, ville han selv 
bygge resten. Det blev som be
kendt ikke nødvendigt. Både 
budget og tidsplan blev over
holdt, men Egons store ord 
indbragte ham en murerske fra 
det øvrige byggeudvalg, da 
kontoret blev indviet.

Da forbundet sidste år igen 
gik i byggeplaner med en ud
videlse af forbundskontoret, 
var det derfor helt naturligt at 
pege på Egon som formand for 
byggeudvalget. DFIF siger til
lykke med den runde dag.

Fodboldformand hædret
Svend Aage Nyman, Aal

borg Firmasport, modtog den 
12. februar 1993 forbundets 
fortjensttegn. Fortjensttegnet 
blev overrakt ved Aalborg 
Eirmasports repræsentant
skabsmode.

Svend Aage Nyman var i 
juni måned 1966 med til at 
stifte Malernes Idrætsklub, og 
blev klubbens første formand, 
et hverv han bestred indtil 
1973.

Allerede i 1969 blev Svend

Aage indvalgt i Aalborg Firma
sports fodboldudvalg, hvori 
han sad, indtil han blev hentet 
til formandsposten for skycle- 
afdelingen, der pludselig 
manglede en formand. Da sky- 
deafdelingen året efter fandt en 
formand indenfor deres egne 
rækker, var Svend Aage et na
turligt valg til formandsposten 
for fodboldafdelingen, en post 
han stadig nu i 1993 bestrider.

Svend Aage har tidligere 
modtaget Aalborg Firmasports

10-års lederpokal, forbundets 
hæderstegn i 1985 samt Aal
borg Firmasports lederpokal 
i 1987.

DFIF's fortjensttegn
Bent Ole Jensen, Danske 

Jernbaners Idræts- og Fritids
forbund (DJIF), har den 22. ja
nuar 1993 modtaget forbun
dets fortjensttegn.

Fortjensttegnet tildeles en 
idrætsleder, som har udfort et 
særdeles aktivt og årelangt ar
bejde for firmaidrætten.

Bent Ole Jensen har i mere 
end 19 år virket som formand 
for DJIF’s idrætsafdeling, og 
har i samme periode haft 
sæde i DJIF’s hovedbestyrelse.

Før dette var han i tre år le
der af bordtennisafdelingen.

Derudover har Bent Ole i 
mange år deltaget i DFIF’s 
landskredsarbejde, bl.a. som 
næstformand og sekretær, og 
har udført et stort og uegen
nyttigt arbejde med lands
kredsens arrangementer.

Bent Ole modtog allerede 
i 1975 DJIF’s fornemste hæ
dersbevisning, Henry Kleins 
Hæderspokal.

Tommy blev 
årets leder

Tommy Marcher fra Hillerød 
Firmasport fik prisen som årets 
idrætsleder i Hillerød lørdag 
den 6. februar 1993.

Tommy har været med i 
Hillerød Firmasport siden 1979, 
og har i den tid beklædt stort 
set alle funktioner i foreningen, 
med undtagelse af formands
posten. For øjeblikket er han 
bl.a. redaktør af Hillerød 
Firmasports blad.

S)
pd-cf-o-o”

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 3 1 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schult/vej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35 
Biltlf: 30 66 11 27

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Biltlf: 30 66 11 26

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Biltlf: 30 66 11 25

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tarupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 50 15

Aktivitetskonsulent 
Bo Isaksen 
V. Ringvej 9 
8850 Bjerringbro 
Tlf. 86 68 00 69
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Hirtshals kalder til FMI-Træf
AfJohnThrane  É

/ 7 992 blev FMI-Træf afholdt i Fredericia. Foto. Niels Nyholm.

Idræt om Dagen i Hirtshals 
inviterer alle interesserede 
til at deltage i det årlige 

FMI-Træf den 19., 20. og 21 
april 1993.

FMI-træf for 
tredie gang

Det er tredie gang der af
holdes FMI-træf. Træffet er et 
tilbud til alle der dyrker idræt, 
motion og samvær i dagti
merne. Formålet med det 
årlige træf er, at deltagerne i 
løbet af et par aktive og 
hyggelige døgn skal møde 
nye mennesker og få inspira
tion til nye aktiviteter.

Alle aktiviteter vil foregå i 
omkring Hirtshals, dels i fire 
haller og i en svømmehal.

Gratis busser til 
aktiviteterne

Da aktiviteterne vil blive 
spredt på forskellige facilite
ter i området, vil der blive ar
rangeret gratis bustransport,

så alle let kan komme de rig
tige steder hen. På ankomst- 
og afrejsedagen vil der blive ar
rangeret fælles bustransport fra 
og til banegården.

Arrangørerne har et væld af 
aktiviteter på programmet:

Bandy, badminton, miniten
nis, fodbold (inde/ude), hånd
bold, basketball, kurvebold, 
volleyball, nævebold, fysisk 
træning i maskiner, work-out, 
svømning, trave- og løbeture, 
orienteringsløb, minitriathlon, 
ture i by og omegn, lystfiskeri 
m.m.

Billigt at deltage
Alle kan være med. Derfor 

er prisen for at deltage i FMI- 
træffet sat til 25 kr. pr. deltager. 
Dog kan der blive tale om at 
opkræve et mindre ekstrabeløb 
for deltagelse i enkelte speci
elle aktiviteter.

Fælles transport
FMI-træffet er et tilbud til 

deltagere i Idræt om Dagen
projekter fra hele landet. Og 
eftersom Hirtshals ligger lige i 
nærheden af den yderste revle 
på Vestkysten, har FMI be
sluttet dette år at yde et tilskud 
til transporten. Der vil derfor 
blive arrangeret fællestransport, 
hvor alle, uanset hvor i landet 
de kommer fra skal betale 100 
kr. for en bustur tur/retur til 
Hirtshals. Opsamlingen vil ske 
i større byer på centrale steder 
i landet, alt efter hvor delta
gerne kommer fra.

Yderligere oplysning om 
overnatning og forplejning hos 
din lokale projektleder eller 
ved henvendelse til aktivi
tetskonsulent Alice Rasmussen, 
DFIF i Nyborg, tlf. 65 31 65 60.

PROGRAM
Mandag den 19. april
13.00 - 15.00 Ankomst 
og indkvartering.
15.00 Officiel åbning af 
FMI-Træf 1993-
15.30 - 17.00 Præsenta
tion af Hirtshals og om 
egn igennem aktiviteter.
17.00 - 18.00 Valg af ak
tiviteter til tirsdag.
18.00 - 19.00 Spisning.
20.00 - 23.00 Hyg-inn. 
Tirsdag den 20. april
8.00 - 9.00 Morgenmad.
9.00 - 12.00 Aktiviteter.
12.00 - 14.00 Frokost.
14.00 - 18.00 Aktiviteter.
19.00 - 24.00 Festaften. 
Onsdag den 21. april
8.00 - 9.00 Morgenmad 
og afrejse.


